	Benefits are quantified so that their realization can be measured over time. Benefits are sometimes not realized until long after the end of active work on a program and may have to be monitored well after the program has closed. At the end of the program, the resulting benefits should be compared against those promised in the business case to ensure that the program will actually deliver the intended benefits.
Benefits transition activities ensure that individual program component results or outputs meet acceptance criteria, are satisfactorily closed or integrated into other program elements, and contribute to the overall achievement of the collective set of program benefits. Benefits transition activities include:
· Evaluation of program and program component performance against applicable acceptance criteria, including key performance indicators;

· Review and evaluation of acceptance criteria applicable to delivered components or outputs;

· Review of operational and program process documentation;

· Review of training and maintenance materials (if they apply);

· Review of applicable contractual agreements;

· Assessment to determine if resulting changes have been successfully integrated;

· Activities related to improving acceptance of resulting changes (workshops, meetings, training, etc.);

· Readiness assessment and approval by the receiving person, group, or organization; and
· Disposition of all related resources
The receiver in the transition process will vary depending on the individual component event and program type. A product support organization could be the receiver for a product line that a company develops. For a service provided to customers, it could be the service management organization. If the work products are developed for an external customer, the transition could be to the customer’s organization. In some cases, the transition may be from one program to another.

	Выгоды выражаются в количественной форме, чтобы можно было определить их размер с течением времени. Иногда выгоды не реализуются долгое время после окончания активной работы над программой, и, возможно, их нужно будет контролировать в течение долгого периода после завершения программы. В конце программы  полученные выгоды следует сравнить с выгодами, заявленными в бизнес модели, чтобы проследить, что программа действительно создаст предполагаемые выгоды.
Деятельность по переходу выгод обеспечивает соответствие результатов и продуктов отдельных компонентов программы критериям приемлемости, их удовлетворительное завершение или интеграцию в другие компоненты программы и их вклад в общее достижение всей группы программных выгод. Деятельность по переходу выгод включает в себя:
· Оценку эффективности программы и её отдельных компонентов по применяемым критериям приемлемости, c учетом ключевых показателей эффективности;

· Проверку и оценку критериев приемлемости, применяемых к созданным компонентам или продуктам;

· Проверку рабочей и программной документации;

· Проверку учебных и эксплуатационных материалов (если они применяются);

· Проверку соответствующих контрактных соглашений;

· Оценку, позволяющую подтвердить, что полученные в результате изменения успешно интегрированы;

· Меры, направленные на улучшение принятия полученных в результате изменений (семинары, встречи, тренинги и т.д.);

· Оценку готовности и одобрение получающим лицом, группой или организацией; и

· Распределение соответствующих ресурсов.

В процессе перехода получатель меняется в зависимости от исхода индивидуального компонента или типа программы. Организация по поддержке продукта может быть получателем продуктовой линейки, которую разрабатывает компания. А для услуги, оказываемой клиентам, это может быть организация по управлению услугами. Если результаты деятельности разрабатываются для внешних клиентов, переход может быть к организации клиента. В некоторых случаях переход может осуществляться от одной программы к другой. 
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